
MARKO ČERMÁK POHLEDEM NĚKTERÝCH ČLENŮ TÝMU 

 
žákyně 

 

Žofie Hirjaková 

 

Celého setkání jsem se ze začátku bála, ale pan Čermák byl moc sympatický a vřelý. Jeho 

vyprávění mě přímo vtáhlo do děje a provedlo nejrůznějšími zážitky z jeho života. 

 

Na úplném začátku jsem moc nevěděla, o koho se jedná, ale když mi máma řekla, že to byl 

ilustrátor Rychlých šípů, byla jsem nadšená. Doma máme obří knihu Rychlých šípů, ze které 

jsem si jako mladší četla. A to, že jsem měla příležitost slyšet o jeho životě, by mě nikdy 

nenapadlo. Bylo to moc příjemné setkání, za které hrozně moc děkuji. 

 

Marko Čermák je významný umělec České republiky - a to nejen v kreslířské scéně, ale také 

mezi hudebníky. Dostal cenu za hru na banjo a ilustroval Rychlé Šípy. Má veselou osobnost a 

silné vzpomínky, také proto jsem ráda, že jsem mohla pana Marko Čermáka poznat a udělat s 

ním rozhovor. 

 

Marko Čermák je i ve svých letech stále veselý a plný energie. Pořád rád tráví čas na chatě, kde 

procvičuje hru na banjo a skládá písničky. Je hrozně pozitivní a upřímný. Má za sebou moc 

vzpomínek, špatných i dobrých, nebojí se je vyprávět mladším generacím - jako jsem já. Je to 

cílevědomý člověk, který svých cílů dosáhl. I přesto že má nemocné ruce, tím pádem už nemůže 

hrát na banjo bez rozcvičky prstů, tak pořád trénuje a nevzdává se. Marko miluje čas strávený 

v přírodě, i přes to, že mu před třemi dny bylo 84 let, tak rád vyrazí přespat pod širákem nebo 

ve stanu. Když jsme přijeli na nahrávání, Marko Čermák nás přijal s otevřenou náručí. Je to 

moc milý, laskavý a štědrý člověk, jsem nesmírně ráda, že jsem ho mohla poznat osobně.  

 

 

Sofie Polášková 

 

Nejdřív jsem se bála, jaký to bude, co když bude „zlý“ a nebude ho to bavit. Ale byl to úplný 

opak. Pan Čermák byl velice zajímavý, sympatický a hodný. Velice jsem si to tam užila, bylo 

tam hodně věcí, o kterých jsem si ani nepřečetla. Byla jsem nadšená, když jsem zjistila, že 

ilustroval tak známé knížky, hned jsem si pustila audioknihu. Velice se mi to líbilo, jsem ráda, 

že jsem měla tuto možnost. Děkuji. 

 

 

Magdalena Palatá 

 

Nevěděla jsem, jestli do tohoto projektu mám jít. Ale rozhodla jsem se, že ano - a udělala jsem 

správné rozhodnutí, kterého rozhodně nelituju. Poznala jsem dnes už kamarádku Žofku, za což 

moc děkuji - a samozřejmě našeho pamětníka Marko Čermáka, který na mě působil velice 

sympaticky a „hodně“. Jeho osamocená chatka vypadala moc hezky, útulně. Nakonec, abych 

to shrnula, tak se mi to líbilo, těším se, co náš tým  jestě dokáže, děkuji.  

 

  



 

učitelé 

 

Tomáš Sekan 

 

Pan Čermák mě provázel již v dětských letech, respektive jeho ilustrace Rychlých šípů. Byl 

jsem proto velmi rád, když jsme dostali možnost s ním natočit rozhovor! 

 

Příjemné setkání proběhlo v jeho chatě na TC Westend. Trampskou atmosféru dotvářel padající 

sníh za okny a teplo roztopených kamínek. Z povídání s panem Čermákem si odnáším mnoho 

zážitků, při kterých jsem se mohl ponořit do zlatých časů trampingu či poslouchání 

bluegrassových písniček na banjo. 

 

 

Roman Elner 

 

Pan Čermák je lidsky milý a vstřícný muž, který prochází životem se ctí. Je nesmírně pracovitý 

a v mnohém inspirativní. Shrnout vše kolem něj a o něm do několika vět nelze.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


